



اتحاد الغرف يعقد دورته الـ 132 في القاهرة.. تعزيز التعاون والتكامل التجاري والاقتصادي بين الدول العربية

حركة التجارة والتعاون الاقتصادي بين الدول العربية والأجنبية خصوصا في إنتاج وتصنيع الآلات والخامات بين الدول العربية، خاصة وأن مصر تستورد نحو 72 في المئة من جملة وارداتها خامات وسلع وسيطه"، معتبرا أن "التكامل الصناعي سيعمل على تعميق مبدأ الاكتفاء بما تنتجه الدول العربية من الآلات والمعدات، خصوصا وأن هناك دول عربية لديها إمكانات ضخمة، حتى يصبح لدينا قوة اقتصادية كبيرة".

ودعا المصري إلى "أهمية إحياء فكرة ربط الموانئ العربية ببعضها البعض، خصوصا للنقل متعدد الوسائط كالبحري والجوي والبري في كيان واحد لتسهيل حركة دخول وخروج وتبادل السلع بين الدول العربية".

من جانبه استعرض أمين عام اتحاد الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، نشاط الاتحاد والأمانة العامة للاتحاد خلال عام 2021. كما استعرض خطة عمل المجلس والأمانة العامة خلال عام 2022. لافتا إلى أن "الاتحاد عبر جهاز الأمانة العامة، استمر في تعزيز التواصل بين الكيانات الاقتصادية إقليميا ودوليا، وتحديث وتوسيع شبكة علاقاتها مع الأطراف الاقتصادية المعنية دعما لمسيرة الاقتصاد العربي".

أضاف: "وقام الاتحاد بتنظيم العديد من المننديات والندوات وورش العمل الافتراضية والحضورية، بالتعاون مع جامعة الدول العربية، إلى جانب مشاركة الأمانة العامة في اجتماعات مجالس ادارات الغرف العربية الاجنبية المشتركة".

المصدر (موقع اتحاد الغرف التجارية المصرية، بتصرف)

أكد رئيس اتحاد الغرف العربية، رئيس اتحاد الغرف الإماراتية، عبد الله محمد المزروعى، على "أهمية تعزيز التعاون والتكامل التجاري والاقتصادي بين الدول العربية".

جاء ذلك خلال اجتماع الدورة (132) لمجلس إدارة اتحاد الغرف العربية الذي عقد بمقر اتحاد الغرف التجارية المصرية الجديد، بحضور رؤساء اتحادات الغرف العربية وأعضاء مجلس إدارة، وأمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، والنائب الأول لرئيس اتحاد الغرف التجارية المصرية محمد المصري، وأمين عام اتحاد الغرف التجارية المصرية الدكتور علاء عز.

وتوجه المزروعى بالشكر والتقدير إلى رئيس اتحاد الغرف التجارية المصرية المهندس ابراهيم العربي، لاستضافة اتحاد الغرف أعمال الدورة 132 لاتحاد الغرف العربية. كما استعرض جدول أعمال الدورة الجديدة. وأطلع الاعضاء على قرارات وتوصيات الدورة السابقة (131) للمجلس والتي عقدت بدبى بدولة الامارات العربية المتحدة. إلى جانب استعراض توصيات اللجنة المالية والتنفيذية اللتين عقدتا بمقر اتحاد الغرف المصرية. بدوره رحب النائب الأول لرئيس الاتحاد العام للغرف التجارية المصرية، محمد المصري، برئيس وأعضاء مجلس إدارة اتحاد الغرف العربية، وإبلاغهم ترحيب وتقدير المهندس ابراهيم العربي رئيس اتحاد الغرف التجارية المصرية بتواجدهم المشرف على أرض مصر ومقر الاتحاد. وأكد على "أهمية تفعيل أعمال الغرف العربية الاجنبية المشتركة لتنشيط



■ Union of Arab Chambers Holds its 132nd Session in Cairo..

Enhancing Trade, Economic Cooperation and Integration among Arab Countries

The President of the Union of Arab Chambers, President of the Federation of UAE Chambers, Abdullah Muhammad Al Mazrouei, stressed the "importance of strengthening cooperation and trade and economic integration between Arab countries."

This came during the meeting of the 132nd session of the Board of Directors of the Federation of Arab Chambers, which was held at the headquarters of the new Federation of Egyptian Chambers of Commerce, in the presence of the heads of the Union of Arab Chambers and members of the Board of Directors, the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, the First Vice-President of the Federation of Egyptian Chambers of Commerce, Mohamed Al-Masry, and the Secretary-General of the Federation of Egyptian Chambers of Commerce, Dr. Alaa Ezz.

Al-Mazrouei extended his thanks and appreciation to the President of the Federation of Egyptian Chambers of Commerce, Eng. Ibrahim Al-Arabi, for hosting the Federation of Egyptian Chambers of the 132nd session of the Union of Arab Chambers. It also reviewed the agenda of the new session. He briefed the members on the decisions and recommendations of the previous session (131) of the Council, which was held in Dubai, United Arab Emirates. In addition to reviewing the recommendations of the Financial and Executive Committee, which were held at the headquarters of the Federation of Egyptian Chambers.

In turn, the First Vice-President of the General Federation of Egyptian Chambers of Commerce, Mohamed Al-Masry, welcomed the President and members of the Board of Directors of the Federation of Arab Chambers, and informing them of the welcome and appreciation of Engineer Ibrahim Al-Arabi, President of the Federation of Egyptian Chambers of Commerce, of their supervisory

presence on the land of Egypt and the headquarters of the Federation.

He stressed "the importance of activating the work of the joint Arab-Foreign chambers to activate the movement of trade and economic cooperation between Arab and Foreign countries, especially in the production and manufacture of machinery and raw materials between Arab countries, especially since Egypt imports about 72 percent of its total imports of raw materials and intermediate goods." Considering that "industrial integration will deepen the principle of sufficiency in what Arab countries produce in terms of machinery and equipment, especially since there are Arab countries that have huge potential, so that we have a great economic power."

Al-Masry called for "the importance of reviving the idea of linking Arab ports together, especially for multimodal transport such as sea, air and land in one entity to facilitate the movement of entry and exit and the exchange of goods between Arab countries."

For his part, the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, reviewed the activity of the Union and the General Secretariat of the Union during the year 2021. He also reviewed the work plan of the Council and the General Secretariat during 2022. Pointing out that "the Union, through the General Secretariat, continued to strengthen communication between economic entities regionally and internationally, and to modernize and expand its network of relations with the concerned economic parties in support of the Arab economy's."

He added: "The Union organized many forums, symposia, virtual and in-person workshops, in cooperation with the League of Arab States, in addition to the participation of the General Secretariat in the meetings of the boards of directors of the joint Arab and Foreign chambers."

Source (FEDCOC Website, Edited)